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Wijkvereniging Cronestein 
De wijkvereniging behartigt belangen van de bewoners en ondernemers 
in de wijk Cronestein. De wijk met een driehoekige vorm is gelegen tussen 
de Kanaalweg, de Trekvliet en het treinspoor. Binnen de driehoek zijn er 
drie buurten: de Lammenschansdriehoek, de Fruitbuurt en de Vlietkaap. De 
wijkvereniging overlegt regelmatig met de gemeente over de kwaliteit van de 
openbare ruimte en denkt mee over oplossingen voor knelpunten in de wijk. 
 
Bestuursleden
De wijkvereniging wordt geleid door een bestuur: Marion van Dongen 
(voorzitter), vacature (secretaris), Arie Kuijpers ( penningmeester), Jos van der 
Kolk (algemeen bestuurslid), Edwin van Ginkel (algemeen bestuurslid) en Claire 
Smulders (algemeen bestuurslid). 

Wijkkrant
De wijkkrant is een onafhankelijke uitgave van de wijkvereniging. De krant wordt 
huis aan huis verspreid door vrijwilligers en is ook af te halen bij de Gamma, 
PLUS en de Tuin van de Smid. Heeft u geen wijkkrant ontvangen bij u thuis, 
maar wilt u dit wel graag, stuur dan een mailtje naar info@wijkverenigingcrone-
stein.nl 
 
Vormgeving
Karin Keuning van Karin Keuning Grafisch Ontwerp 

Redactie 
De wijkvereniging is altijd op zoek naar verhalen uit de wijk. Kent u een mooi 
verhaal over een buurman, -kind of –vrouw, huisje, huisdier, plant of bootje? 
Wilt u graag een gedicht met ons delen? Heeft u nieuwe buren en wilt u hen 
graag voorstellen? Bent u een ondernemer en wilt u iets meer vertellen over uw 
werk? Neem contact op met de redactie van de wijkkrant door middel van 
onderstaande gegevens. De redactie behoudt zich wel het recht voor bijdragen 
in te korten of te weigeren. Het gebruik van artikelen uit de wijkkrant is 
toegestaan onder duidelijke vermelding van de bron.

Colofon

Redactie
Marion van Dongen, Els de 
Waard, Edwin van Ginkel. Mede 
mogelijk gemaakt door een aantal 
gastschrijvers uit de wijk – in deze 
editie in het bijzonder Larissa Salvi en 
Anil Boersma en Paul Groenendaal. 

Contact
Redactie adres
Tomatenstraat 2 2321 HG Leiden 

Algemene informatie
E-mail: info@wijkverenigingcronestein.nl 
Website: www.wijkverenigingcronestein.nl 
KVK: 28079936 
Bankrekening: NL28INGB0000113491
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Beste lezers

Voor u ligt de eerste editie van onze wijkkrant in 2024. We streven ernaar om er 
dit jaar minstens twee uit te brengen, al blijft een minimum van drie per jaar ons 
doel. Mogelijk lukt dat laatste ook wel nu zich twee nieuwe geïnteresseerden 
voor de redactie hebben gemeld: Anil en Larissa. Zij zijn jonge bewoners van 
de Lammeschansdriehoek, Larissa komt van buiten ons land. Vanuit eigen 
gezichtspunten schrijven ze over onze wijk. Maar er kunnen zeker nog schrijvers bij!
In het bestuur van de wijkvereniging heeft opnieuw een nieuw lid zitting genomen: 
Claire Smulders. Zij stelt zich hier voor.

Toen we dit nummer planden bedachten we dat ‘Buiten in het voorjaar’ het 
leidende thema zou moeten zijn. Wie snakt er na deze grijze lange maanden niet 
naar zon, bloesem en jong grut? Tegen de tijd dat de krant bezorgd wordt kunnen 
we daarvan waarschijnlijk weer genieten.

Onze wijk is groot en wordt begrensd door de Cronestein polder. Aan die rand 
hebben we Camping Stochemhoeve en Zorgboerderij Cronesteijn bezocht. 
Menigeen van ons zal daar regelmatig langs wandelen of fietsen maar niet precies 
weten wat er aan het eind van de oprijlaantjes gebeurt. Dat is meer en leuker dan 
je misschien denkt.

Er zij updates over bouw en wegenbouw en ontwikkelingen in de Tuinwijk. 
En “Opa” droomt over een ontmoetingsplek in de Fruitbuurt. 

Centraal in dit nummer vindt u uitnodiging voor en programma van de Algemene 
Leden Vergadering op 13 mei. Iedere bewoner van deze wijk is vanzelfsprekend 
zeer welkom!

En dan zijn er berichten van Technolab en Raad.
Tenslotte vragen we aandacht voor de volgende editie die we aan het einde 
van de zomer uitbrengen. Daarin willen we in het bijzonder aandacht besteden 
aan Kunstenaars in de wijk. Bent u er een van en wilt u de lezers kennis laten 
maken met uw werk – neem dan alstublieft zo spoedig mogelijk contact op met de 
redactie.

Voor nu veel leesplezier gewenst.

beste 
Wijk

bewoner 
Namens het bestuur,  
Marion van Dongen, 

Voorzitter Wijkvereniging Cronestein

ABOUT THE NEIGHBOURHOOD 
ASSOCIATION CRONESTEIN
The apartments located on the Omegakade, 
Kappakade and Betaplein are part of our 
Cronestein district. Cronestein is shaped 
like a triangle and it is located between two 
canals and the railway. In this magazine 
we would like to keep you updated about 
several developments that are happening in 
our district. If you have any questions about 
these developments, please feel free to 
reach out to the Neighbourhood Association 
Cronestein and we will be happy to answer 
any questions you might have. 

The neighbourhood association Cronestein 
looks after the interest of the residents and 
entrepreneurs of the Cronestein district. 
The neighbourhood association meets 
on a regular basis with the municipal 
authorities (of Leiden) to discuss topics 
concerning the quality of the public area 
and to deal with bottlenecks that have to 
be solved within the area. Furthermore, 
we organize an official annual assembly 
for all the residents in which a variety of 
public topics are discussed. We set up local 
community fairs and publish a newspaper 
concerning topics about the district, the 
municipal and associated topics. There is 
also enough room to organize an activity 
yourself, and this initiative can be supported 
by the association. So if you have any 
ideas or questions send an e-mail via info@
wijkverenigingcronestein.nl. Furthermore, 
we are also looking for volunteers, so if you 
would like to be part of our volunteering 
team let us know. More information 
about the neighbourhood association 
can be found on the website www.
wijkverenigingcronestein.nl

For now enjoy this magazine and we hope 
to hear from you.

If you have furniture that need to be picked up for 
demolition, please call 14 071 for an appointment. 
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meer info 
over de 
Wijk

vereniging

 

Meld u aan 
voor de 

nieuwsbrief via 

info@wijkvereniging-
cronestein.nl 

Claire Smulders
Nieuw in het wijkbestuur

Al meer dan twintig jaar woon ik in de wijk 
Cronestein en sinds kort ben ik actief in de 
wijkvereniging. Tijdens de laatste burendag in 
september heb ik me aangemeld als algemeen 
bestuurslid, nadat ik al een tijdje rondliep met 
het idee wat meer betrokken te willen zijn bij 
wat er in onze buurt gebeurt. Toen we in 2002 
met ons gezin in de Fruitbuurt kwamen wonen 
is mijn partner een tijdje actief geweest voor de 
wijkvereniging en nu is het mijn beurt om me 
in te zetten voor de wijk.

Ik werk als taalassessor in het onderwijs en reis daarvoor veel naar verschillende 
scholen in de Randstad. Wat dat betreft wonen we uitstekend in Cronestein met 
in de buurt het Lammenschans treinstation en de verschillende bussen die er 
stoppen. Voor mijn werk ben ik ook regelmatig in het gebouw van mboRijnland 
aan het Bètaplein geweest. Eerst kon ik vanaf de hoge verdiepingen in de school 
de straat waarin ik woon zien, maar inmiddels zijn er zoveel huizen en kantoren 
bijgebouwd dat dat niet meer mogelijk is.

Wat betreft mijn werkzaamheden als 
bestuurslid van de wijkvereniging: 
op dit moment is er geen specifiek 
onderwerp waarop ik me ga richten, al 
kan ik zeggen dat groen in de wijk en 
biodiversiteit wel vooral mijn interesse 
hebben. Ik zal me met uiteenlopende 
zaken bezig houden, zoals contact 
onderhouden met mensen en 
organisaties uit de buurt en meehelpen 
met het maken van de wijkkrant. 

Er gebeurt van alles in onze wijk, 
waaronder natuurlijk de bouw van een 
heleboel appartementen en daarmee 
de komst van extra bewoners, dus 
ik verwacht dat er voorlopig veel 
interessante ontwikkelingen zullen 
plaatsvinden in onze wijk.
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Camping Stochemhoeve
Door: Els de Waard

“Net verhuisd naar woonlocatie Kanaalpark liep ik langs het park te 
wandelen. Ik vroeg me af wat dat hier was en bedacht dat ik er best 
wilde werken. Dat doe ik nu en je krijgt me hier nooit meer weg!” zegt 
Ronald Bavelaar. Hij is medewerker van Camping Stochemhoeve aan de 
rand van het Cronesteinpark en bezet een van de 10 zogenaamde WMO 
plekken daar. In het jaar 2023 zijn er 1200 reserveringen gedaan voor een 
langer of korter verblijf op deze enige stadscamping die Leiden rijk is. Er 
is plaats voor totaal 30 tenten en caravans en er zijn vier hutten en een 
pipowagen te huur. De camping wordt beheerd door WMO Maatwerk, 
onderdeel van Ipse de Bruggen, een organisatie die al meer dan 100 jaar 
ervaring heeft in de zorg voor mensen met een verstandelijke beperking.

Wijk
berichten

Heerlijk
Ronald doet er van alles – gasten 
ontvangen en rondleiden, onderhoud 
plegen aan de hutten, schoonmaken. 
“Soms slaap ik hier in mijn eigen 
tent; dan kan ik horen wat de gasten 
ervan zeggen”. Volgens hem zijn 
de campingbezoekers eigenlijk 
altijd aardige mensen. Ook Debora 
Hendriks heeft het prima naar haar zin 
op en om het kampeerveld: “Ik vind 
het heerlijk om buiten te werken, ook 
het grove werk en bij alle weertypes 
– slepen met takken, zagen.” Zij 
werkten beiden voorheen binnen 
de DZB. Zo maakte Debora onder 
meer kippenwielen waaraan de dode 
dieren opgehangen konden worden. 
Volgens Ronald is het hier geschikt 
voor degenen die te snel zijn voor die 
vormen van dagbesteding maar te 
langzaam voor een reguliere baan. 
Anders dan bij de naast gelegen 
Zorgboerderij staat aan de ingang van 
Stochemhoeve niet aangegeven dat 
dit een initiatief van Ipse de Bruggen 
is. Dat vindt Ronald prettig – dat 
mensen niet direct zien dat het (ook) 
om dagbesteding gaat. 

Beheer en begeleiding
Gian Lelieveld is sinds drie jaar 
werkzaam, en sinds kort beheerder, 
binnen het WMO Maatwerk project 
dat Stochemhoeve is. Samen met 
begeleidsters Wendy Hoogenboom 
en Cindy van Aalst houdt hij deze 
voorziening in stand. Het gaat om een 
non profit instelling, de inkomsten 
komen uit de dagbesteding en 
exploitatie van de camping. Zij zetten 
als er weer plaats is vacatures uit en 
selecteren zelf de medewerkers die 
ook van woonlocaties van GEMIVA 
en Haardstee afkomstig kunnen 
zijn. Daarnaast onderhoudt het 

team contact met de verschillende 
wijkteams in Leiden die mensen 
de weg wijzen naar een zinvolle 
tijdsbesteding. 

WMO cliënten (“we spreken liever van 
medewerkers”) hebben verschillende 
achtergronden . Ook mensen vanuit 
de GGZ of dak- en thuislozenopvang 
en chronisch zieken kunnen voor werk 
op de camping kiezen. Zo’n 50% blijft 
er langer dan een seizoen, de andere 
helft vertrekt er sneller – omdat de 
drukte van het hoogseizoen hen 
toch te veel is of omdat men te ziek 
is geworden. De een werkt er een 
halve dag per week maar sommigen 
ook fulltime, afhankelijk van wat zij 
aankunnen en – willen.

Van heinde en verre
Stochemhoeve wordt bezocht door 
vakantiegangers van heinde en verre, 
maar ook Leidenaren met kinderen, 
zelfs uit de Professorenwijk komen er 
soms een nachtje slapen. De camping 
biedt meer dan een plek en sanitair 
alleen. Elke maand is er een muzikaal 
evenement, “Muziek op zondag”, er 
staat af en toe een poffertjeskraam, 

de naast gelegen zorgboerderij 
heeft er een verkoopstand, een 
waarzegster zoekt er in de zomer af 
en toe met haar caravan haar rust, 
Ronald wil er schilderlessen gaan 
geven. Eens richtte hij de pipowagen 
in als huwelijkssuite, na een bruiloft 
in De Tuin van de Smid. Fietsers en 
wandelaars kunnen in het seizoen 
ook iets drinken voor de deur in de 
tuin. De gezamenlijke ruimte wordt 
ook in de winter wel verhuurd, voor 
verjaardagen en familieborrels. Ook in 
de winter staan er toch wat caravans 
en een enkele tent – bewoond door 
studenten die nog geen kamer 
hebben kunnen vinden en zo de 
periode tot het voorjaar overbruggen.

Volgens Gian zou Stochemhoeve 
naast de al bekende ook een 
ontmoetingsfunctie voor de wijk 
kunnen hebben – als punt van 
samenkomst of gewoon, voor een 
bakkie buiten. 

Op 6 april de Stochemhoeve mee aan 
de Open Camping Dag en is iedereen 
welkom om een kijkje te komen 
nemen.
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of zelfstandig, er zijn fulltimers en 
parttimers. GEMIVA kent in totaal ruim 
5000 cliënten en is daarmee een van 
de grootste organisaties in deze zorg.

Ook zij moet nog wennen aan de 
nieuwe werkplek maar ze heeft 
ideeën genoeg voor vruchten van het 
samengaan van groen en kunst. Zo 
denkt ze aan exposities van keramiek 
in de boomgaard, wandelroutes door 
de tuin met keramieken wijzertjes, het 
maken van keramieken bloemen en 
vogels voor de tuin. Overigens kan er 
ook in opdracht keramiek gemaakt 
worden – daarbij valt te denken aan 
schalen of ander servies, maar ook 
aan de Leidse huisjes die het VVV 
afneemt en de potten die speciaal 
voor stroopwafelbakker Ton Ranselaar 
gemaakt worden. 

In voorjaar en zomer heeft Hoeve 
Cronesteijn voorbijgangers koffie 
en thee te bieden. Nu al maakt een 
wandelgroep daarvan elke week 
gebruik maar zodra het kan zijn 
er buiten zitjes voor wie even wil 
pauzeren met uitzicht op het Kanaal 
en de skyline van onze wijk. 

De winkel is dagelijks geopend van 
10.00-15.00 uur 

Hoeve Cronesteijn
door Els de Waard

Hoeve Cronesteijn bestaat nu 17 jaar als zorg- en activiteitenboerderij 
van GEMIVA. Wie er in de afgelopen jaren het winkeltje bezocht herkent 
dat niet meer. Na verhuizing van de groepen “Uit de Kunst” aan de 
Korevaarstraat in februari is de hoeve ingrijpend verbouwd en het 
aanbod van producten behoorlijk uitgebreid. De groep van 24 mensen 
die er al in het groen werkten is uitgebreid met ongeveer 11 personen 
per dag die vooral keramiek en in mindere mate schilderijen maken.

Bedrijvigheid
Rene Delforterie leidt rond. Hij werkt al 17 jaar op de hoeve en weet dus ook 
precies wat er veranderd is met de verbouwing. Buiten is dat niet zo veel. Nog 
steeds zijn collega’s druk in de grote tuin die onder hun handen ontwaakt uit de 
winterslaap. Martin Lissenberg schoffelt de aarde om waarin straks weer geplant 
gaat worden. De geraniums die mensen aan het einde van hun bloeiseizoen 
inleveren in de bak aan het begin van het oprijlaantje zijn bewerkt om in het 
voorjaar aan een nieuw leven te beginnen. Ook in het voorjaar zijn veel zelf 
gekweekte eenjarige plantjes en aan de weg langs het kanaal tulpen uit eigen tuin 
te koop. Vanaf half juni tot oktober mogen bezoekers voor een heel schappelijk 
bedrag bloemen en in juni aardbeien komen plukken. In de winter zagen collega’s 
van Martin bomen, afkomstig uit De Horsten in Wassenaar, tot haardhout dat zijn 
weg vindt naar verschillende klanten. Anderen werken aan insectenhotels.

Binnen in de twee gebouwen is er het nodige veranderd. Waar het oude winkeltje 
en de voorraadruimte waren heeft een groep creatievelingen uit de Korevaarstraat 
een nieuw onderkomen gevonden. In twee fris geschilderde ruimtes wordt 
keramiek gemaakt en geschilderd. Christa Beun legt de laatste hand aan een van 
de schaaltjes die na het glazuren in de winkel terecht zullen komen. 
Aan de overkant is er een mooie kantine die door beide groepen als lunchruimte 
wordt gebruikt. En de nieuwe winkel is kleurrijk en origineel ingericht door de 
medewerkers. 

Ideeën
Marja van Dorp is locatiemanager die ook deze hoeve in haar pakket heeft. Zij 
spreekt liever over het werk ‘voor mensen met talenten in het groen’ dan over 
dagbesteding, ook al gaat het hier om mensen die op grond van een WMO 
- of WLZ - indicatie werken. Werknemers komen met georganiseerd vervoer 
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OPA’S DROOM  
Soms worden dromen werkelijkheid. Daarom moeten we vooral blijven 
dromen, zegt een opa aan de Lammenschansweg. Hij droomt hele dagen 
door, genietend van mensen, honden, vogels en natuur. Hij noemt 
polderpark Cronestein ‘zijn voortuin’. Hij is in zijn sas dat hij u mag 
meenemen in zijn fantasieën in dit prachtige tijdschrift. Er zijn plannen 
bij de makers om de wijkkrant 4 x per jaar te laten verschijnen. Bravo!

De jongste droom werd geboren uit ergernis en boosheid. Er is afgelopen jaren 
na de corona een leuke actieve buurtvereniging ontstaan onder de bezielende 
leiding van Sandra en Dominique in de Kersenstraat, Francien van de Veilingkade 
en Yvonne uit de Druivenstraat. Na drie jaar zoeken hebben noch ‘De Fruitjes’, 
noch de gemeente, noch de woningbouwcorporaties een plek gevonden waar 
een Buurtontmoetingsplek kan worden gevestigd. 
We kregen de Schanstuin tijdelijk als oplossing voor ons probleem. Dat heeft een 
buurtbank en een buurtvereniging (De Fruitjes) met rond 40 leden opgeleverd, 
maar geen BOP, noch enige handreiking! Wij blijven, zoals ik graag beweer, het 
achterbuurtje van Leiden-zuid zonder enige voorziening! Een schande! Opa boos!

Droom 1
De Schanstuin werd een groot succes. In 2016 begonnen we. In 2021 moesten 
we stoppen omdat Hof 36 gebouwd ging worden. (Tussen haakjes: de bouw 
verliep geruisloos! Een groot compliment voor de bouwers is hier op zijn plaats!).

Buurtzorg, de thuiszorgclub waarin ik geloof, liet een oogje op ons vallen en met 
support van de landelijke baas Jos werd onze buurt aangewezen als een pilot om 
te werken aan preventieve collectieve zorg. De wijk pakte het op. De gemeente 
viel stil. De woningbouwverenigingen ook.

Droom 2
De tuin hield op. Dat wisten we. Maar De Fruitjes gingen door. Met activiteiten 
in een ander stadsdeel. Dat kan niet lang meer duren. Toen kwamen Sylvia 
en Francien met hun droom: een drijvende tuin op het doelloze water van de 
Veilingkade. Het bleef steken in een idee waarmee gemeente, De Raad en 
Portaal geen moment in mee gingen. Het blijft een prachtig idee voor een stad 
die zich Stad van Ontdekkingen noemt!

Droom 3
Toen droomde opa dat hij met 
kinderen en kleinkinderen wel iets 
kon bouwen op het speelplaatsje bij 
de Druivenstraat. Toen ik dat vertelde 
aan vriend en achterbuurman, ontstak 
deze in woede: ‘En de kinderen dan 
die hier regelmatig spelen?’ Bert heeft 
natuurlijk gelijk. Ook mijn kleinzonen, 
deskundig in circulair en duurzaam 
bouwen, prikten de ballon door: te 
klein.

Toen kwam Internationale 
Vrouwendag, 8 maart, mooi weer en 
ik zat met buurvrouw Wik, kunstenaar 
Tscheu, Francien en Geertje op de 
stralend nieuw geverfde banken in 
de Binnentuin tussen Veilingkade, 
Appelstraat en Tomatenstraat en daar 
droomde ik opnieuw een huiskamer 
voor de buurt. Groot genoeg. 
Lantaarnpalen en banken kunnen 
blijven en dan is daar ruimte voor 
een huiskamer met vijf hoeken: het 
Pentagon van de Fruitbuurt. 
Alleen maar medewerking van 
de gemeente, van Portaal en van 
De Fruitjes en van Wijkvereniging 
Cronestein zijn nodig om deze droom 
te laten uitkomen! Aan de slag dus.

Door Paul Groenendaal 
(Lammenschansweg 275)
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In het voorjaar is er op 13 mei weer de jaarlijkse ALV 
van onze Wijkvereniging waar iedere Wijkbewoner 
lid van is. Elke wijkbewoner is van harte welkom en 
vooraf aanmelden is niet nodig.
De ALV in 2023 werd druk bezocht en de workshops 
over duurzaamheid en verkeer waren heel interessant. 
Het verslag van die ALV en de jaarrekening 2023 kunt 
u terugvinden op de website.
Dit jaar wil het bestuur, behalve aan de gebruikelijke 
bestuurlijke zaken, aandacht besteden aan de 
sociale cohesie in onze wijk. Daarvoor is een spreker 
uitgenodigd van Incluzio.

Locatie: Fruitig in het bedrijfsverzamelgebouw De 
Framboos, Frambozenweg 171, 2321 KB Leiden

Agenda:

19.45  Inloop met koffie en thee

20.00  Opening door voorzitter

20.15  Introductie en benoeming   
 nieuw bestuurslid Claire   
 Smulders

20.30  Jaarrekening en    
 verantwoording met   
 verklaring kascommissie 

20.45  Decharge bestuur

21.00 Sociale cohesie in de wijk   
 m.m.v. Incluzio

22.00  Einde vergadering

Uitnodiging ALV
op 13 mei bij Fruitig
Frambozenweg 171

Resultatenrekening 2022 2023

Subsidie gemeente € 1.712,08 € 4.054,05

Advertenties € 690,00

Rente € 63,64

Totaal opbrengsten € 1.712,08 € 4.807,69

Wijkkrant € 2.695,62 € 2.272,43

Website € 201,63 € 208,35

Bestuur + ALV € 269,58 € 293,78

Bijdr aan bewoners € 513,00 € 275,00

Wijkvisie € 0,00 € 0,00

Bankkosten € 169,17 € 240,94

Burendag € 0,00 € 1.049,22

Overige kosten € 38,51 € 114,89

Totaal kosten € 3.887,51 € 4.454,61

Resultaat -€ 2.175,43 € 353,08

Voorstel bestemming resultaat

Kosten burendag uit reserve -€ 1.049,22

Restant resultaat t.g.v. algemene 
reserve

€ 1.402,30

Eindbalans na resultaatbestemming 2023

ING betaalrekening € 520,51 Algemene reserve € 4.680,25

ING spaarrekening € 8.565,52 Reserve wijkvisie € 3.000,00

Reserve burendag € 1.405,78

€ 9.086,03 9.086,03

Reserve wijkvisie is nog niet uitgegeven wordt doorgeschoven naar 2024. 
Reserve burendag kan in 2024 gebruikt worden om weer iets te 
organiseren, net als in 2013.
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 Wijk
bewoners 

aan het 
woord

Larissa Salvi – expat

Mijn naam is Larissa Salvi, ik ben 
Braziliaanse, geboren en getogen 
in een kleine stad in het zuiden van 
Brazilië en ik woon sinds een jaar in 
Nederland. Al van jongs af aan was ik 
erg nieuwsgierig en hield ik ervan om 
de natuur en de wereld om me heen te 
verkennen. Toen ik ouder werd, groeide 
ook mijn verlangen om verschillende 
werelden en culturen te ontdekken. 
Door naar verschillende regio’s in 
Brazilië te reizen leerde ik verschillende 
manieren van leven kennen.

Omdat ik van schrijven houd, ben ik 
journalistiek gaan studeren en tijdens 
mijn laatste jaar heb ik een boek 
geschreven over twee Nederlandse 
kolonies in het zuiden van Brazilië. Om hun manier van leven te begrijpen, 
woonde ik een paar maanden bij de kolonisten en hun medewerkers, nam ik 
deel aan religieuze ceremonies, dansgroepen, Nederlandse taallessen en volgde 
ik hun werk op melkveebedrijven. Daarnaast hield ik verschillende interviews 
met de pioniers van de kolonies en de jongeren om te begrijpen hoe het was om 
naar Brazilië te verhuizen en welke erfenis de levensstijl van de jongeren van nu 
heeft veranderd.
 
Na een paar jaar ging ik voor een uitwisselingsprogramma naar Ierland en 
vervolgens koos ik ervoor om een seizoen naar Nederland te komen. De 
belangrijkste reden was om de Nederlandse cultuur van dichtbij te kunnen 
zien en verbanden te kunnen leggen met de thema’s die ik in mijn boek had 
behandeld.

Nou, ik ben hier nu een jaar en ik kan zeggen dat ik antwoorden krijg op mijn 
vragen, door het dagelijks leven te observeren.

Het was een schok om te zien dat alle auto’s stoppen bij het zebrapad; ik moet 
er nog steeds om glimlachen. En hoe zit het met fietsen? Ze zijn overal en 
vervullen verschillende functies. Mensen gebruiken ze om naar hun werk te 
gaan, hun kinderen naar school te brengen, boodschappen te doen, te sporten 
of zelfs uit te gaan om te feesten - ze zijn overal en veranderen het landschap 
van het land. Als je door steden rijdt, kun je je verbazen over het prachtige 
groen, waar bloemen, kanalen en dieren harmonieus opgaan in de horizon. De 
fietsen laten het hele tafereel lijken op een film, met hun eigen soundtrack van 
vogels op de achtergrond.

Nederlanders communiceren direct, zonder om de hete brij heen te draaien, 
terwijl mensen in Brazilië bijvoorbeeld altijd een ja of nee goedpraten. Hier vind 
je overal in het land boekenruilkasten, een geweldige stimulans om te lezen. 
De muren rond de meeste huizen zijn laag of ze zijn er helemaal niet, wat me 
een gevoel van veiligheid geeft. De ruime keuze aan kaas op de schappen op de 
markten en in de winkels kazen is ook indrukwekkend.
Aloude gebouwen en moderne architectuur wisselen elkaar af. Deze 
transformatie van tijd en ruimte zie ik ook in de natuur, de wisseling van de 
seizoenen brengt me op het idee van levensbeweging. Oude takken worden 

gesnoeid om plaats te maken voor 
nieuwe, bloemen worden geplant 
en geboren, nieuwe bladeren vallen 
en groeien, dagen worden korter en 
langer, wat een nieuw begin brengt.

Wonen in Nederland is een 
aangename verrassing voor me 
geweest, ik heb de kans gehad 
om in Wassenaar te wonen en 
nu in Leiden, in het Kanaalpark. 
Wassenaar gaf me een beeld van een 
gemeenschapsleven, waar mensen 
elkaar groeten, op straat stoppen 
om een praatje te maken en rust 
waarderen, terwijl Leiden me een 
levendigere, universitaire energie 
heeft. 

Als je door de buurt loopt, hoor je 
gesprekken in verschillende talen, 
nieuwe bewoners die hier komen 
wonen, veel van hen immigranten die 
zijn gekomen om te studeren, werken 
of zelfs om een periode de lokale 
cultuur te verkennen, zoals ik. En er is 
maar één zonnige dag voor nodig om 
veel mensen te zien genieten van de 
blauwe lucht buiten.
Hier wonen is een geweldige 
ervaring geweest op het gebied van 
veerkracht, geduld om culturele 
verschillen te begrijpen en te 
respecteren, maar bovenal heeft het 
me laten zien hoeveel we evolueren 
als we uit onze comfortzone zijn en 
dat het ons blootstellen aan deze 
diverse werelden ons verrijkt met 
kennis en ons betere mensen maakt.

Read the English version on page 10
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Larissa Salvi – expat

My name is Larissa Salvi, I am Brazilian, 
born and raised in a small town in the 
south of Brazil and I’ve been living in 
the Netherlands for a year. Ever since 
I was a child, I was very curious and 
loved exploring nature and the world 
around me. As I grew older, my desire 
to explore different worlds and cultures 
grew at the same time. Traveling to 
different regions of Brazil was what 
allowed me to learn about different 
ways of living life.

Because I love writing I started studying 
journalism and it was during my final 
year that I wrote a book about two 
Dutch colonies in southern Brazil. In 
order to understand their way of living, 
I lived with the settlers and their dependents for a few months, took part in 
religious ceremonies, dance groups, Dutch language classes and also followed 
their work in dairy farms, as well as doing several interviews with the pioneers 
of the colonies and the younger ones to understand what the process of moving 
to Brazil was like and the heritage that has transformed the lifestyle of today’s 
young people.

After a few years I went to Ireland on an exchange programme and, wanting to 
venture out again, I chose to come to the Holland for a season. The main reason, 
this time, was to be able to see Dutch culture up close and personal and relate it 
to the themes I’d covered in my book.

Well, I have been here for a year now and I can say that I’m managing to answer 
my questions by observing everyday life. 

My first shock was definitely seeing that all the cars stop at the pedestrian 
crossing, which still makes me smile every time I cross a street. And what about 
bicycles? They are everywhere, performing a variety of functions. People use 
them to go to work, take their children to school, carry shopping, play sport 
or even go out partying - they are everywhere, transforming the country’s 
landscape. As you pass through towns, you can marvel at the splendid greenery, 
where flowers, canals and animals blend harmoniously into the horizon. The 
bicycles make the whole scene look like a film, with their own soundtrack of 
birds in the background.

The Dutch communicate directly, without beating around the bush, whereas in 
Brazil, for example, people always justify any yes or no they say. Here you’ll find 
book exchange boxes dotted around the country, a great incentive to read. The 
walls of most homes are low or not at all, which gives me a sense of security. 
The shelves in the markets and shops with a wide choice of cheeses are also 
impressive.
Long-standing buildings share space with modern architecture. This 
transformation of time and space also takes place in the midst of nature, the 
change of seasons brings me the idea of life motion. Old branches are pruned to 
make way for new ones, flowers are planted and born, new leaves fall and grow, 
days become shorter and the longer, bringing new beginnings.

Living in Holland has been a 
pleasant surprise for me, I’ve had the 
opportunity to live in Wassenaar and 
now in Leiden, in the Kanaalpark. 
Wassenaar brought me the idea of 
community life, where people greet 
each other, stop in the street to chat 
and value tranquillity, while Leiden 
brings me a more vivid, university 
energy. 

Just walk around the neighbourhood 
and you can hear conversations in 
different languages, new residents 
moving in, many of them immigrants 
who have come to study, work or 
even spend a period exploring the 
local culture, like me. And all it takes 
is one sunny day to see lots of people 
enjoying the blue skies outside.
Living here has been a great 
experience of resilience, patience to 
understand cultural differences and 
respect them, but above all it shows 
me how much we evolve when we 
are out of our comfort zone and that 
exposing ourselves to these diverse 
worlds enriches us with knowledge 
and makes us better people.
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Altijd slim boodschappen doen 
voor een extra lage prijs, 
met onze Laagblijvers.
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RijnlandRoute: Provincie Zuid-Holland en Boskalis 
ondertekenen contract verbreding N206 Europaweg
Door: Edwin van Ginkel

Boskalis Nederland en de provincie Zuid-Holland ondertekenden woensdag 
14 februari jl. het contract voor de aanpassing van de N206 Europaweg in 
Leiden. Het gaat om de verbreding van de Europaweg tussen de A4 en het 
Lammenschansplein, de nieuwe inrichting van het Lammenschansplein en 
het vernieuwen van de Lammebrug en de Trekvlietbrug. 

De aanbestedingsprocedure startte in februari 2023. De beoordeling van alle 
aanbiedingen heeft plaatsgevonden op basis van het principe Beste Prijs Kwaliteit 
Verhouding (BPKV). Dit betekent dat alle plannen zijn beoordeeld op basis van 
een combinatie van prijs én kwaliteit. De plannen zijn onder andere getoetst 
op duurzaamheid, op vormgeving- en inpassingskwaliteit en het minimaliseren 
van verkeershinder en omgevingshinder. De provincie heeft uiteindelijk voor de 
aanbieding van Boskalis gekozen. Het deelproject RijnlandRoute Europaweg 
bestaat uit de volgende werkzaamheden:

De N206 krijgt in ieder rijrichting 2 rijstroken. Er wordt een bus strook voor 
lijnbussen aangelegd op de Europaweg tussen het kruispunt Hofvlietweg en de 
Lammebrug. Ook het Lammenschansplein gaat op de schop. De Lammebrug 
en de Trekvlietbrug worden vervangen. De Lammebrug blijft beweegbaar 
en wordt breder en 2,5 meter hoger. Hierdoor hoeft de brug in de toekomst 
minder vaak open voor schepen. De Trekvlietbrug wordt vervangen door een 
nieuwe vaste brug met een doorvaarhoogte van maximaal 2,2 meter. Ook het 
onderliggende wegennet wordt aangepast, zoals de Vrouwenweg, de Vlietweg, 
de Kanaalweg, de Lammenschans-weg, het Lammenschansplein en alle andere 
overige onderdelen op gemeentelijk gebied, waaronder de fietspaden. De 
Knottepolderbrug wordt vernieuwd en voorzien van een waterkerende functie. 
Hierdoor vindt een gedeeltelijke verlegging van de Vrouwenvaart plaats.

Boskalis start eerst met voorbereidende werkzaamheden, zoals het maken van een 
ontwerp en het klaarmaken van het bouwterrein. Informatie over het ontwerp, de 
planning en de werkzaamheden wordt in dit voorjaar bekend gemaakt tijdens een 
informatieavond, waarbij Boskalis zich aan de omgeving voorstelt. De verwachting 
is dat Boskalis de werkzaamheden aan de Europaweg eind 2027 afrondt. Boskalis 
Nederland werkt als multi specialist aan infrastructurele projecten op land en 
water. Zij werken aan complexe grootschalige werken die te maken hebben met 
het ontwerp, aanleg en onderhoud van (snel)wegen en kunstwerken (bruggen 
e.d.), het aanleggen en onderhouden van havens, het aanwinnen van land en het 
beschermen van kusten en oevers. Boskalis heeft eerder de aanpassingen aan de 
N206 ir. G Tjalmaweg uitgevoerd, een ander projectdeel van de RijnlandRoute.

thema’s
die spelen 

in de 

Wijk
Het deelproject RijnlandRoute N206 
Europaweg wordt gerealiseerd door 
de provincie in nauwe samenwerking 
met de gemeente Leiden.

Anil Boersma – 
aangenaam

Hallo, mijn naam is Anil en ik zal 
voortaan verslag doen vanuit het 
oogpunt van een student. Ik ben hier 
in 2022 naar toe verhuisd voor mijn 
studie filosofie. In het begin kwam 
ik nauwelijks uit mijn kamer, maar je 
kunt me tegenwoordig tegenkomen 
wanneer ik sporadisch hardloop en op 
het water kajak of zeil. 

Verder zet ik me in mijn vrije tijd in 
voor het klimaat en dierenrechten. 
Mijn motivatie om hier te schrijven 
is dat er veel dingen zijn die beter 
kunnen in onze wijk (zie mijn eerste 
bijdrage ‘Weg met de containerpas!’. 
Ook wordt er vaak over studenten 
geschreven maar niet door de 
studenten zelf. Daar moet verandering 
in komen en dat zal de insteek zijn die 
je van me mag verwachten. 
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Uitbreiding Fietsenstalling Lammenschans 
Door Anil Boersma

Het station Leiden Lammenschans 
is 700 fietsenrekken rijker. Nu de 
werkzaamheden aan het Kamerlingh 
Onnesplein eindelijk af zijn is de 
fietsenstalling van 800 naar bijna 1500 
stallingsplaatsen gegaan. In het kader 
van de herinrichting zijn omliggende 
looproutes, fietspaden, en het groen 
ook aangepast. Om hiervoor plaats te 
maken zijn er 8 bomen gekapt. 

De reden voor de uitbreiding was dat de fietsenstalling vaak overbezet was, 
voornamelijk op weekdagen. Fietsen stonden hierdoor op plaatsen die daar niet 
voor waren bedoeld en blokkeerden de toegang tot het station. De verbouwing 
verliep overigens niet vlekkeloos. Toen eind september het omliggende fietspad 
tijdelijk werd afgesloten ontstonden gevaarlijke situaties bij fietsers die soms over 
de busbaan overstaken. De gemeente zette hierna verkeersbegeleiders in maar het 
bleef onduidelijk hoe fietsers de Melchior Treublaan konden bereiken.

Update Lammenschansdriehoek 
Door Raad Bouw en Raad Bouwontwikkeling

Wij, de Raad Bouw en De Raad Bouwontwikkeling zijn druk 
bezig met projecten in de Lammenschansdriehoek. We vinden 
het belangrijk om u op de hoogte te houden van de laatste 
ontwikkelingen. Hierbij een update over de stand van zaken.
 
Gamma-Locatie   
Op vrijdag 13 juni 2023, tijdens de PROVADA, hebben Wouter de Wolff, 
directeur van De Raad Bouwontwikkeling, en wethouder Julius Terpstra een 
intentieovereenkomst voor de Gamma-locatie getekend. Met het tekenen van deze 
overeenkomst, hebben de partijen de intentie voor een goede samenwerking voor 
de planvorming van de Gamma-Locatie afgesproken. De intentieovereenkomst is de 
eerste overeenkomst inzake de start van de planvorming, waarbij het doel is om de 
haalbaarheid van de bouwplannen te onderzoeken. 

Het in Parijse stijl ontworpen complex zal een breed scala aan functies huisvesten, 
waaronder mogelijk zorgvoorzieningen (bijvoorbeeld een fysiotherapeut of 
huisarts), commerciële voorzieningen, woningen en zelfs wellness voorzieningen. 
Met een divers woonprogramma met onder andere betaalbare woningen en 
een luxe full-service seniorencomplex, wordt gestreefd naar een inclusieve en 
levensloopbestendige leefomgeving. De aanwezigheid van gemeenschappelijke 
voorzieningen zoals een kookstudio en een ontmoetingsplein bevordert de sociale 

cohesie en het welzijn van de bewoners.
Duurzaamheid is een centrale waarde 
in de toekomstplannen voor de 
Lammenschansdriehoek. Alle woningen 
zullen worden verwarmd en gekoeld 
met behulp van warmtepompen, een 
bewezen technologie die zorgt voor 
een verminderde ecologische impact en 
een verhoogd wooncomfort. 
Sinds 1 januari 2024 is de wetgeving 
met betrekking op bouwen gewijzigd. 
Komend jaar gaan we in samenwerking 
met de gemeente Leiden een wijziging 
Omgevingsplan aanvragen om het 
nieuwe plan te kunnen realiseren. Dit 
betekent een verandering in de functie 
van de locatie, zoals van bedrijvigheid 
naar wonen, en daarvoor wordt er de 
komende tijd onderzoek uitgevoerd om 
deze wijziging te onderbouwen.

Technolab

Is een baan in het Onderwijs 
iets voor jou? Doe de 10weekse 
Meesterchallenge!

De Meesterchallenge is een 10 weken 
durende challenge waarin je 3 dagen 
per week werkt. Samen met je team 
ga je activerende workshops binnen 
de thema’s natuur, techniek en 
technologie ontwikkelen en geven.
Heb jij een tussenjaar of overweeg je 
een carrièreswitch naar het onderwijs 
via een zij-instroomtraject? De 
Meesterchallenge is de ideale proeftuin 
om te ontdekken of het onderwijs iets 
voor je is en waar jouw talenten liggen!
Voor elke periode zijn twaalf 
plekken beschikbaar. De eerst 
volgende Meesterchallenge is van: 
15 april – 12 juli 2024
26 augustus -15 november 2024

Interesse? 
Stuur een bericht naar 
noelle@technolableiden.nl.
Of kijk op: 
www.technolableiden.nl/zijinstromers

CONCEPT
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Weg met de containerpas!  
Door Anil Boersma

De zon schijnt, de vogeltjes tsjilpen, lente komt er aan. Tijd om uit mijn 
hol te kruipen en lekker in het gras te gaan liggen, lijkt me. Al genietend 
van het zonlicht stap ik de voordeur uit en FLATS - Ik sta okseldiep in een 
vuilnisbelt. Ok, dat is misschien ietwat overdreven maar het gebeurt wel 
wekelijks dat een achtergelaten vuilniszak aan flarden wordt gescheurd 
door een stel meeuwen. Met als gevolg dat iedereen over een laag 
zwervend afval moet lopen. Meestal duurt het ook nog dagen voordat de 
stoep leeg wordt geprikt, of de wind het afval wegblaast, of de meeuwen 
alles op hebben. En dan kan het proces opnieuw beginnen.  

Maar waarom gebeurt dit nou steeds? We kunnen natuurlijk de schuld 
neerleggen bij degenen die die vuilniszakken op straat achterlaten. Toch 
lijkt mij de containerpas in dit geval de echte dader. Je hebt immers een 
containerpas nodig om de afvalcontainers te kunnen gebruiken. Als die 
kwijt of kapot is gegaan rest er maar één optie: je afval buiten zetten in de 
hoop dat iemand er eerder bij is dan de meeuwen. Nou goed, je kan je afval 
ook thuis houden maar dat is gewoon ranzig. Dat dit de oorzaak is kun je 
zien aan het feit dat vuilniszakken altijd naast de afvalcontainers worden 
achtergelaten, en niet dichter bij huis zoals je zou verwachten in het geval 
van luiheid. Daarnaast is het op 1300 studentenwoningen in Campus (Y)ours 
een kwestie van tijd tot de volgende even zonder pas komt te zitten. 

Het tenenkrommende aan deze eindeloze cyclus is dat het bovendien 
volkomen onnodig is. Iedereen betaalt namelijk (afhankelijk van de 
huishoudgrootte) een vaste afvalstoffenheffing. Hoe vaak je gebruik maakt 
van de afvalcontainers draagt niet bij aan de hoogte van het tarief. Feitelijk 
heeft iedereen dus al betaald voor de afvalcontainers en is het onnodig 
om te checken voor een containerpas. Maar ho daar - ik zie de kritiek al 
aankomen - wat als daklozen, of nog erger, mensen uit andere wijken 
gebruik maken van onze containers? Ik zal dit beantwoorden door de vraag 
om te draaien: Heb je liever dat ze hun afval op straat achterlaten?  

Signaalpunt Eenzaamheid. 
Maak het verschil.
Door Fransje Barnard 

Eenzaamheid is in deze tijd een 
veelvoorkomend verschijnsel en komt 
in vele vormen voor. Soms is het lastig 
om hier zelf uit te komen en dan is 
een steuntje in de rug heel fijn. 
De site www.signaalpuntleiden.nl is 
zo’n steuntje in de rug. Opgezet door 
de gemeente Leiden. Hier kunnen 
mensen makkelijk en indien gewenst 
anoniem een melding doen als ze 
zorgen hebben over iemand anders 
of zichzelf. Eenzaamheid onder de 
Leidse bewoners is soms moeilijk te 
herkennen of eigenlijk onzichtbaar 
maar als mensen in beeld zijn kunnen 
we wat voor ze doen. Maak je je 
zorgen over iemand in je omgeving 
weet dan dat een kort praatje of een 
gesprekje al veel verschil kan maken. 
Helpt dat niet voldoende, dan kan 
je een melding maken. Ook voor 
jezelf kan je dat doen. De meldingen 
die binnenkomen worden opgepakt 
door de welzijnswerkers van Incluzio 
Leiden. We gaan in gesprek met de 
betrokkenen en proberen samen 
met hen een oplossing te vinden. 
De meldingen kunnen komen van 
mensen zelf, familie, buren maar ook 
van bijvoorbeeld de supermarkt, de 
fysiotherapeut, de kapper, huisarts of 
de kerk. We zoeken nog meer veel 
meer punten in de stad waar we de 
bewoners kunnen attenderen op wat 
er mogelijk is. 

Meld je aan, kan bij mij, als je denkt 
dat dat bij jouw onderneming of 
organisatie goed kan en past. 

Mijn contactgegevens:  
fbarnard@incluzio.nl  
Telefoon: 0620360815
Fransje Barnard 

Als er überhaupt een schuldige aan te wijzen valt is het daarom 
de gemeente. Door een onnodige barrière op te werpen voor het 
weggooien van afval zorgen ze er juist voor dat er meer afval op straat 
terecht komt. Totdat het containerpassysteem opgeheven wordt zal dit 
probleem zich elke week opnieuw voordoen.
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Update Watergeuskade
Edwin van Ginkel

Wat vooraf ging:

3 feb 2023: ontwerpbestemmingsplan  
komt ter inzage

7 feb 2023: buurtbijeenkomst

13 mrt 2023: buurt dient  
collectie zienswijze in, ondertekend  
door 113 buurtgenoten

Mei 2023: gemeente reageert op  
collectieve zienswijze: “geen  
aanpassingen nodig in het plan”

Op 4 juli 2023 heeft de gemeenteraad van Leiden VOOR het bestemmingplan 
Watergeuskade gestemd. Zonder amendementen. Enkele moties zijn aangenomen. 
Zie raadsvergadering 4 juli op de website https://leiden.parlaeus.nl. Een aantal 
bewoners waren hierbij aanwezig. Bijzonder is dat de gemeente eerder onze 
wijk op het hart drukte dat de Nota van Uitgangspunten leidend is en er daarvan  
niet kan worden afgeweken, er toch werd afgeweken. De grote meerderheid 
van de gemeenteraad was ook niet te spreken over de gang van zaken rondom 
dit project en sprak ook de ontwikkelaar streng toe ten aanzien van de invulling 
van de participatie. Desondanks stemde de meerderheid van de gemeente 
schoorvoetend in met het voorliggende bestemmingsplan. Er zijn betrokkenen 
die daarna via de Raad van State in beroep zijn gegaan. Dat loopt nog. Planning 
hiervan is onbekend tot op heden. Ondertussen heeft de ontwikkelaar een 
omgevingsvergunning aangevraagd in januari 2024. De gemeente zal deze 
aanvraag onder andere toetsen aan het bestemmingsplan. Als betrokkene 
kun je een zienswijze indienen naar aanleiding van de aangevraagde 
omgevingsvergunning. Daar staat geen termijn voor. De gemeente dient 
ingediende zienswijzen mee te nemen in hun besluitvorming.

Voor het aanleggen van e openbare ruimte rondom De Ananas moeten er bomen 
worden gekapt. Momenteel loopt er een bezwaarschrift tegen de verleende 
kapvergunning omdat er een bosstrook met waardevolle bomen verloren door zou 
gaan. Dat zien we liever niet. We hopen dat er een alternatieve indeling gevonden 
kan worden waarmee de bomen gespaard kunnen blijven. Wil je meer weten over 
dit project? Dan volgt hier meer achterliggende informatie.

Technische vragen
mei/juni 2023: De gemeenteraadsleden hebben - ter voorbereiding op het bespreken 
van dit project en tbv de besluitvorming - ongeveer 150 technische vragen gesteld 
over het project Watergeuskade aan de gemeente. Deze vragen zijn beantwoord en 
over belangrijke zaken bleef tot het laatste moment onduidelijkheid bestaan.

Onderzoek door raadsleden
mei/juni 2023: Verschillende raadsleden hebben zelf uitgebreid onderzoek 
gedaan via onafhankelijke specialisten en ook nog via contact met onze buurt.

Inhoudelijke behandeling tijdens commissie vergadering Stedelijke 
Ontwikkelig
Op dinsdag 22 juni is het project Watergeus door de commissie Stedelijke 
Ontwikkeling inhoudelijk besproken. Hierbij hebben de raadsleden nog veel vragen 
en geeft men aan niet te spreken te zijn over de participatie met de omwonenden. 
De wethouder concludeert dat er zaken niet goed zijn gegaan op dat punt, maar 
dat de participatie overall voldoende was. De raadsleden zijn niet overtuigd van de 
milieuzonering die speelt bij dit project (zie ook onze collectieve zienswijze) en ziet op 
dit punt en andere punten mogelijkheid tot verbetering van het plan. Verschillende 
partijen willen amenderen en vragen wethouder om afspraak te plannen met 
omwonenden. Wethouder wil gesprek voeren als omwonenden dat willen. Vanuit 

de buurt (de groep Bewonersbelangen 
Watergeuskade) hebben wij hier positief 
op gereageerd, omdat er over bepaalde 
zaken nog veel onduidelijkheid is.

Afspraak wethouder 3 juli 2023
De afspraak met de wethouder en 
omwonenden wordt uiteindelijk 
gepland voor maandagavond 3 juli 
2023. Raadsleden kunnen naar wens 
aanschuiven. Op maandagochtend 
mailen de betroken bewoners de 
griffie met de vraag hoe laat en waar 
zij worden verwacht die avond. Ze 
horen dat de afspraak is afgezegd 
door de wethouder en dat er geen 
afvaardiging van het college aanwezig 
zal zijn. De raadsleden willen wel 
met ons spreken. Bij die afspraak 
wordt duidelijk dat er nog altijd veel 
onduidelijk is over het plan en dat 
het plan op belangrijke punten niet 
past binnen de kaders van de NvU. De 
gemeente heeft de raadsleden echter 
wel al laten weten, dat amenderen 
van de plannen maanden vertraging 
op zal leveren, omdat er nieuwe 
onderzoeken zullen moeten worden 
gedaan en het plan opnieuw ter 
inzage zal moet worden gelegd. Na 
het inwinnen van juridisch advies 
hierover, trekt de bewonersbelangen 
groep dit toch zeer in twijfel. Tijdens 
de raadsvergadering van 4 juli geven 
raadsleden zelf ook aan dat ze niet 
denken dat dit klopt.

Raadsvergadering 4 juli 2023
Vrijwel alle fracties zijn ontevreden 
over de participatie en spreken hier 
onder andere ook de ontwikkelaar 
hard op aan. Desondanks stemt 
de meerderheid van de raad voor 
het bestemmingsplan. CU en Partij 
Sleutelstad en SP stemmen tegen, o.a. 
omdat plan niet past binnen de kaders 
van de Nota van Uitgangspunten. 
Zie eerder genoemde website waar 
de raadsvergaderingen worden 
gepubliceerd. Daar kun je ook lezen 
welke moties zijn aangenomen.

Vervolg
De ontwikkelaar schrijft op haar 
website dat de sloop van de 
bestaande gebouwen oktober 2024 
zal starten en de bouw december 
2024. Ondertussen is Auto XL 
verhuisd naar Alphen aan den Rijn, 
de carwash is wel gebleven en zijn er 
verschillende bedrijven gevestigd in 
dat pand waaronder Ebike XL. 
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Bericht aan bewoners
Door gemeente Leiden

Beste bewoner,
We gaan werken aan de weg in uw buurt. Met deze brief informeren wij u 
graag over wat de werkzaamheden voor u betekenen.

Wat gaan we doen?
De openbare ruimte rondom de nieuwbouw van HOF36 tot en met de 
Kanaalweg wordt ingericht. De nieuwe straten (Artemisstraat, Alfabetweg, Pallas 
Athenekade), stoep en parkeerplaatsen worden aangelegd. We planten nieuwe 
bomen en planten, plaatsen nieuwe straatverlichting en er komen ondergrondse 
containers voor de nieuwe bewoners.

Wanneer gaan we dit doen?
De werkzaamheden starten op maandag 25 maart en deze verwachten 
we af te ronden op vrijdag 31 mei. Door het weer of andere onverwachte 
omstandigheden kan de planning veranderen. Mocht dit gebeuren, dan brengen 
wij u hiervan op de hoogte.

Tijdens deze periode wordt er in fases rondom HOF36 gewerkt. In de laatste twee 
fases wordt het nieuwe kruispunt van de Kanaalweg - Alfabetweg aangelegd. Dit 
kruispunt wordt een nieuwe toegangsweg de Lammenschansdriehoek in. Om dit 
kruispunt aan te kunnen leggen, is het nodig een deel van de Kanaalweg voor 
ongeveer 2 weken af te sluiten. Er zal een omleidingsroute worden ingesteld. 
Zodra de planning definitief is zullen wij u hiervan tijdig op de hoogte brengen.

Voordat we het kruispunt aanleggen, versterken we een deel van de damwand 
langs het Rijn-Schiekanaal. Deze werkzaamheden gebeuren vanaf het water.

Heeft u vragen?
De werkzaamheden worden op 
werkdagen van 07.00 tot 16.00 
door Van Gelder uitgevoerd. Tijdens 
de werkzaamheden kunt u hinder 
ervaren, dit proberen wij zoveel 
mogelijk te beperken. 
Heeft u vragen over de 
werkzaamheden? Neem dan contact 
op met de omgevingsmanager 
Koen Bouwman via het e-mailadres 
kbouwman@vangelder.com.

Meer informatie
Heeft u vragen naar aanleiding van 
deze brief? Bel dan met de gemeente 
Leiden, tel. 14 071 - (maandag t/m 
vrijdag 09.00-17.00 uur) of gebruik het 
formulier op www.leiden.nl/contact.

Met vriendelijke groet,

Marjolein Miedema
Projectmanager 
Lammenschansdriehoek
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Nuttige adressen en 
telefoonnummers

Spoedeisende hulp
Bel naar het algemene alarmnummer: 112.

Politiebureau Leiden-Zuid
Vijf Meilaan 135B, 2321 RK Leiden
Tel. 0900-8844 (24 uur p/dg, 7 dagen p/wk 
bereikbaar)

Meld Misdaad Anoniem
Tel. 0800-7000

Wijkverenigingcronestein.nl 
De site van de wijkvereniging met regelmatig 
updates over de wijk, de agenda, de wijkkrant 
en de oude nummers en de jaarverslagen. 
Redactie wijkkrant Cronestein
Adres: Tomatenstraat 2, 2321 HG Leiden, tel. 
06-12638084
E-mail: info@wijkverenigingcronestein.nl
KVK: 28079936
Bankrekening: NL28INGB0000113491

Sociaal Wijkteam
www.leiden.nl/sociaal-wijkteam
Sociaal Wijkteam Roodenburg, Roodenburger-
straat 1a (1e etage), ook voor wijk Cronestein. 
Openingstijden: ma-di 9.00-11.00 uur / do 
13.00-15.00 uur. Voor een afspraak: kom langs 
tijdens openingstijden of bel naar 14071. Via de 
mail: swtroodenburg@leiden.nl

Buurtzorg voor verzorging en 
verpleging thuis
Tel: 06-12202511
E-mail: leiden@buurtzorgnederland.com

Meld aandachtspunten over de 
woonomgeving 
(o.a. zwerfvuil, overlast, storingen): per telefoon 
14 071 (8.30-17.00 uur) of via 
www.leiden.nl/melding

Wijkagent 
Jan-Willem Alderden te bereiken op 0900 – 8844.

Gemeente Leiden
Bent u het niet eens met een besluit van de 
gemeente? U kunt bezwaar maken via de 
website: www.leiden.nl/bezwaar

Gemeentelijke brieven gericht aan onze wijk. 
Vind alle brieven terug op de gemeentelijke 
website www.leiden.nl/bewonersbrieven 

De gemeente Leiden is ook via WhatsApp te 
bereiken voor korte en duidelijke vragen. Meer 
complexe vragen die niet kort en bondig te 
beantwoorden zijn, worden telefonisch of via 
de website afgehandeld.
Het WhatsApptelefoonnummer van de 
gemeente Leiden is 06-14459375 (op 
werkdagen tussen 08.30-17.00 uur)

Cronestein.nextdoor.nl
Dit platform is er voor buurtbewoners (gratis). 
Plaats oproepen, vragen, mededelingen over de 
wijk en maak (digitaal) contact met je buren. 

Afvalwijzer-app 
Download de app met het ophaalschema van 
huisafval op uw telefoon. U krijgt dan een 
melding wanneer de vervangende ophaaldagen 
zijn, of wanneer er iets anders aan de hand is. 
De app is te downloaden in de App store en de 
Google Play Store.

Milieustraat
J.C. de Rijpstraat 11, 2315 WE Leiden. 
Openingstijden: ma-zat 08.00 - 16.00 uur
Grofvuil: afspraak inplannen als u met de auto 
komt. Lopend of per fiets vrij toegankelijk.
Via: www.leiden.nl/grofvuil of bel naar 14 071. 

Huisartsenposten Rijnland
Voor spoed in de avond/nacht en in het weekend 
088 – 427 47 00 
(Let op: levensbedreigende situatie? Bel altijd 112)

Alrijne Ziekenhuis Leiderdorp
Simon Smitweg 1
2353 GA, Leiderdorp
071 - 5828282
www.alrijne.nl

LUMC
Rijnsburgerweg 10
2333 AA, Leiden
071 - 526 9111
www.lumc.nl

Rijnlands Revalidatie Centrum
Wassenaarsweg 501
2333 AL Leiden
071-5195195
www.rrc.nl

Apotheek De Nachtwacht
Albinusdreef 2
2333 ZA, Leiden

Zuider Apotheek
Lammeschansweg 15-b
2313 DH, Leiden

Heeft u nog tips, suggesties, adviezen, ideeën? 
Laat het ons weten via 
info@wijkverenigingcronestein.nl

Info

Activiteiten en sporten in 
en om de wijk

Stichting Technolab Leiden 
Bètaplein 28 
071-5191324 
info@technolableiden.nl
www.technolableiden.nl 

Sportcity Leiden Vlietlijn
Zoeterwoudseweg 7H
071 5320350
leidenvlietlijn@sportcity.nl

Fit for Free – Sportschool
Lammenschansweg 130G
085 301 2400

Boks! Premium Boxing Club - Boks-
school 
Fruitweg 30
06 14587077
Topaz sport
Betaplein 20
071 2301044
www.topazsport.nl

LuckyGym – Sport- en boksschool 
Rooseveltstraat 43p
06 30601317

Hockey - LHC Roomburg
Sportpark Roomburg
071 513 22 25

Korfbal - LKV Sporting Trigon
Zoeterwoudsesingel 50 
071 514 27 88

Korfbal – KZ Danaïden
Montgomerystraat 50
071 576 5733

Tennis - TC Roomburg
Tennispark Roomburg, Kanaalweg 60
071 - 5132713

Turnen/Gymnastiek - Gymsport 
Leiden
info@gymsportleiden.nl
www.gymsportleiden.nl

Jetts Leiden
Kanaalpark 140
071 - 7600444


